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Socialudvalget har i brev af 11. juni 2014 stillet mig følgende spørgsmål (SOU 

alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra 

Karina Adsbøl (DF). 

Spørgsmål 417:  

I besvarelsen af spørgsmål 331 (alm. del) oplyser ministeren at blinde og svagt-

seende ikke er omfattet af ordningen om individuel handicapkørsel. Vil mini-

steren redegøre for, hvorfor blinde og svagtseende ikke er omfattet af ordnin-

gen og samtidig oplyse, om regeringen har planer om, at blinde og svagtseende 

også skal indskrives i lovgivningen? 

Svar:  

Baggrunden for at blinde og svagtseende ikke er omfattet af ordningen om in-

dividuel handicapkørsel er, at man ved ordningens indførelse var af den over-

bevisning at blinde og svagtseende kunne og skulle integreres i den almindelige 

kollektive transport.  

Det har imidlertid vist sig vanskeligt fuldt ud at tilrettelægge den almindelige 

kollektive transport, så den er tilgængelig for alle blinde og svagtseende. Det 

var konklusionen på en udredning, som Transportministeriet fik udarbejdet i 

2007.  På baggrund heraf blev der i 2009 gennemført en forsøgsordning, hvor 

blinde og svagtseende kunne benytte handicapkørslen.  

Der er ikke aktuelle planer om, at blinde og svagtseende indskrives i ordningen. 

Jeg vil dog samtidig sige, at hvis der opstår en mulighed for at finansiere en 

inkludering af blinde og svagtseende i ordningen, så vil jeg være positiv over for 

dette.   

Med venlig hilsen 

Magnus Heunicke 
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